
   

Schriftelijke vragen 

 Onderwerp Vervangen asbestdaken Hof van Twente 
 
Datum 13 september 2023 
Steller van de vragen Herman Kalter (SP) 
  
Registratienummer 588997 

 Behandeld door Joost Nijhuis 
   

   
 

   
Aan de voorzitter van de raad, 
 
Het college wordt in overeenstemming met artikel 39 van het Reglement van Orde voor 
de vergaderingen van de gemeenteraad verzocht de volgende vragen schriftelijk te 
beantwoorden: 
 
Inleiding 
 
Asbestdaken 
In “Tubantia” werd 11 september 2023 bericht dat kenniscentrum Milieu Centraal 
adviseert dat wie een oude schuur met asbest dak in de tuin heeft, er goed aan doet dat 
snel te vervangen.  
Milieu Centraal waarschuwt dat asbestdaken door verweren (gedurende de laatste 
30 jaar) een hoog risico met zich meebrengt. Bij afbreken van asbest komen er namelijk 
kankerverwekkende vezels vrij. 
 
Vooral mensen die veel en langdurig met asbest hebben gewerkt, lopen risico. Echter 
ook anderen. Niemand moet dan ook asbest in zijn of haar omgeving willen. 
 
Tot 35 vierkante meter mogen inwoners zelf verwijderen (een paar honderd euro, wel 
melden aan de gemeente), bij grotere schuren moet een erkend bedrijf ingeschakeld 
worden (ongeveer 2000 euro) 
De Vereniging van Nederlandse Gemeenten stelt dat uitspoeling van asbest naar 
bodem, riool en oppervlaktewater moet worden voorkomen en wil graag dat inwoners 
snel hun schuur aanpakken. 
 
Volgens schattingen van het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat duurt het in het 
huidige tempo nog dik 10 jaar voordat het laatste asbest van Nederlandse daken wordt 
verwijderd. 
Met de 11 september 2023 begonnen zogeheten Week van de asbestvrije schuur, 
hopen gemeenten en het ministerie dit proces te versnellen. 
 
De SP maakt(e) zich landelijk, maar zeker in de Hof van Twente, sinds de jaren 70 grote 
zorgen over de productie en aanwezigheid van asbest in het leefmilieu van mensen. Zij 
voerde –uiteindelijk – met succes vele acties om het verbod van de productie en het 
gebruik van asbest af te dwingen. Helaas is nog steeds, ook door de huidige aanwezig-
heid van asbest in het leefmilieu, de komende jaren te verwachten dat er een groot 
aantal slachtoffers aan de gevolgen van asbestkanker (over)lijdt. 
 
Wij hebben de volgende vragen: 



1. Is er een inventarisatie van hoeveel (aantal en oppervlak) asbestdaken in Hof 
van Twente vervangen moeten worden, zowel kleine (<35 m2) als grote daken? 
(stand van ultimo augustus 2023) 
Zo nee, waarom niet en kunnen we die inventarisatie alsnog uitvoeren?  
Er is een asbestdaken inventarisatie beschikbaar. Hierop is het de actualisatie van 
het Masterplan asbest Hof van Twente gebaseerd. Sinds 2018 voeren wij hier al 
actief beleid op. Zo is een subsidieregeling voor professioneel verwijderde daken 
beschikbaar. Dit heeft inmiddels geleid tot de sanering van meer dan 316.000 m2 
asbestdak. Gesaneerde asbestdaken worden bijgewerkt op de asbestdaken kaart. 
De actuele stand (augustus 2023) aan asbestverdachte daken is in onderstaande 
tabel weergeven. 

 

 
2. Bent u bereid zelf initiatiefnemend te zijn en een plan dienaangaande op te 

stellen en particulieren te helpen bij het verwijderen van asbestdaken (zowel in 
financieel als in mentale zin ondersteunend)? 
De gemeente Hof van Twente heeft hiervoor binnen het Masterplan Asbest 
voldoende ruimte. Voor de kleine daken aanpak is een asbestverwijderingspakket 
beschikbaar om veilig te werken, een platenzak om goed te kunnen afvoeren en mag 
het materiaal gratis gestort worden bij de milieustraat. Voor de aanpak van de kleine 
asbestdaken sluiten wij al meerdere jaren aan op de Week van de asbestvrije 
schuur. Wij stimuleren ook een actieve buurtaanpak zoals momenteel bij de 
woningen met een asbestgolfplatendak Smitjan Markelo.  
Ook dit jaar doen wij weer mee aan de week van de asbestvrije schuur en is voor 
elke deelnemer die zich die week aanmeldt een insectenhotel beschikbaar. Bij een 
collectieve aanpak in een buurt of straat staan wij met raad en daad terzijde om 
bijvoorbeeld de sloopmelding collectief te verzorgen. De buurt is daarbij aan zet! 
 

3. Kan in dezen ook gebruik worden gemaakt van de Twente Board, de Twentse 
samenwerking tussen onderwijs, ondernemers en overheid? Eventuele 
financiële samenwerking? 
(De Twente Board - met Hofse voorzitter - voert de komende jaren het 
programma Bruto Twents Geluk uit, waaraan alle inwoners € 9 per jaar 
(gedurende 4 jaar) betalen. Twente Board voert lobby uit richting rijks-
overheid).  
Wij zijn in het voortraject altijd betrokken geweest bij de Twentse lobby en daar is 
uiteraard asbest ingebracht. In het kader van de 3O (onderwijs, ondernemers en 
overheid) gestuurde organisatie voor sociaaleconomische structuurversterking is 
gekozen voor lobbyinzet die relevant is voor Twente. Asbest heeft daarbij geen 
regionale prioriteit gekregen.  
 
 
 

Totaal Binnen de kern  Buitengebied 
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Opp.  
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opp. 

Totaal in Hof van Twente 3.370 751 1.355 113 15% 2.015 638 85% 

Waarvan golfplaten 3.355 747 1.345 112 15% 2.010 635 85% 

Waarvan leidaken 15 4 10 1 25% 5 3 75% 

Golfplaten daken per omvang                 

Kleine daken t/m 35 m2 1.262 21 1.103 17 83% 159 3 17% 

Daken 36 t/m 100 m2 511 332 132 7 2% 379 325 98% 

Daken 101 t/m 500 m2 1.191 297 86 20 7% 1.105 278 93% 

Daken groter dan 500 m2 391 97 25 68 70% 366 29 30% 



Vanuit de gemeente brengen wij bij het rijk de noodzaak van asbestverwijdering 
regelmatig voor het voetlicht. Dit doen we onder andere door middel van onze 
bestuurlijke inbreng in de versnellingsaanpak asbestdaken en bijdragen in de opzet 
van de landelijke communicatie campagne. Er is vanuit  het Masterplan Asbest 
voldoende budget voor de sanering van asbestdaken binnen de gemeente Hof van 
Twente. 

 
 
 
10 oktober 2023 
 
Burgemeester en wethouders van Hof van Twente, 
de secretaris,  de loco-burgemeester, 
 
 
 
drs. D. Lacroix  H.J. Scholten 
 
 


